

**Mødedato:** 4. juli 2023, 14.00-15.30

**Mødested:** Teams

**Mødeemne:** Møde i lokalt informationssikkerhedsudvalg, LISU, på Institut for Folkesundhed

**Deltagere:** Kim Overvad (formand), Annette Bachmann, Christina C. Dahm, Niels-Søren Bøgh

**Afbud:** Mette Hansen, Cuno Rasmussen og Lasse Damgaard Møller (sekretariat)

### 1. Ad 1. Kommentarer til dagsorden

Ingen kommentarer

### 2. Ad 2. Punkter fra fakultetets Informationssikkerhedsudvalg v/Christina

Gennemgang af punkter fra FISU blev taget til efterretning.

Udvalget drøftede kort lokal proces for arbejdet med beredskab, og det blev besluttet, at Christina tager kontakt til Thomas Kaaber med henblik på et opstartsmøde i august måned eller start september.

### 3. Arbejdet med informationssikkerhed i datamanagement på Institut for Folkesundhed v/Niels-Søren

Status på opgaver i relation til informationssikkerhed

Niels-Søren har gennemlæst AU politikker på informationssikkerhed. Umiddelbart dækker politikkerne alle de generelle behov. Instituttet har egen politik på hjemtagning af data fra DST, SSI og VDI, som er tilsvarende DSTs regler.

Der er et enkelt issue omkring databehandleraftaler, som er svært ved at beskrive og dokumentere, da vi mangler informationer fra AUIT. Annette kontakter Mads Rasmussen omkring dette.

Der er oprettet en hændelseslog - det vil sige et sted, hvor forhold vedr. informationssikkerhed kan indrapporteres af medarbejdere eller samarbejdspartnere.

Web-formen, der er indgangen til indrapportering, skal ligge på instituttets medarbejder hjemmeside, og det er aftalt, at Mohamad sender udkast til Annette, der sikrer formidling på hjemmesiden og i et kommende nyhedsbrev. Endvidere bliver gennemgang af hændelser et fast punkt på kommende møder i udvalget.

Ved hændelser orienteres formanden for Informationssikkerhedsudvalget og institutleder med kopi til datamanagementet v/Niels-Søren. Udvalget skal årligt gøre

status over hændelser og evt. udarbejde en handleplan. Handleplaner i forbindelse med hændelsesloggen afspejles efterfølgende i awareness programmet, som IFS har indført.

Instituttet har omkring 15 servere, der skal lukkes, da styresystemer er forældede. Datamanagement flytter i øjeblikket data over på nye servere. Deadline for opgaven er den 10. oktober. Det betyder, at der fremadrettet ikke vil være sikkerhedsopdateringer på de gamle servere. I praksis skal servere, der ikke bliver slettet have dispensation til at blive sat på standby. Ansøgning sendes til datamanagement. Dette kan f.eks. være servere der skal bruges til follow-up undersøgelse i fremtiden. Disse servere skal opdateres, inden de igen kan tages i drift.

Udvalget besluttede, at sikkerhedskurserne for medarbejdere (awareness), der skal arbejde med data, fremadrettet skal fornyes hvert 4. år. Udvalget skal halvårligt sikre, at de udbudte kurser lever op til de til enhver tid gældende regler.

Alle nye medarbejdere introduceres til kurser omkring informationsikkerhed.

#### 4. Aktuelle sager og problemstillinger v/alle

Der er ikke nyt omkring nye procedurer vedr. on-/off boarding i relation til informationsikkerhed. Punktet tages op igen på næstkommende ordinære møde.

Ansvar for sikkerhedskopiering af data ligger hos den enkelte medarbejder. Kim efterspurgte en præcisering af, hvad den enkelte medarbejder skal gøre, og hvad instituttet gør for den enkelte medarbejder. Niels-Søren orienterede omkring følgende:

Der er automatisk backup på al data, som IFS har inkl. VDI og servere via AUIT. Derudover er alt krypteret, og der er versionsstyring på alle CryptShares. Det forudsætter selvfølgelig, at medarbejderne anvender de løsninger, der stilles til rådighed.

Vores set-up er designet til, at angreb kan forekomme.

Der må ikke ligge personfølsomme data på bærbare eller lokale computere. Bliver vi ramt på de centrale systemer, så er det alle medarbejdere, der bliver ramt. Hvis AU-IT bliver lagt ned, som det skete med Red-CAP, så bliver alle ramt. Der vil præventivt blive lukket ned for en periode.

Vi kan ikke rigtig gøre noget ved en præventiv nedlukning, men det vurderes, at risikoen for, at det sker, er minimal og nedetiden vil være acceptabel. Har vi noget, der er så vigtigt, at vi bliver nødt til at have informationerne på papir?

Der blev orienteret om, at ERDA og SIF ikke har back-up i de versioner, vi er blevet præsenteret for.

#### **5. Kommende møder**

Næste ordinære møde ligger i oktober måned - efter møde i FISU.

Der indkaldes til ad hoc møde med Thomas Kaaber, så snart tidspunktet er aftalt. Tidspunktet kan med fordel ligge efter IOOS's opstartsmøde.

#### **6. Eventuelt**

Der blev aftalt et særkursus om informationssikkerhed for udvalget i slutningen af august. Annette og Niels-Søren aftaler tidspunkt. Kurset skal ligge i august.

Der ligger en video for de studerende på studieportalen, som Niels-Søren opdaterer hurtigst muligt.